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Protokół 
z XXXVI  zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 29 stycznia 2014r. w godz. od 9.00 do 12.00  w 
Świetlicy GOKSiR w Liniewie 

 
Ad.1 

Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Wiesław 
Szarmach stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji uczestniczy 
14 radnych. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 
(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych i Wójta czy 
wnoszą uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji 
 

Wójt – proszę o wprowadzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia zarządzania 

gminnym składowiskiem odpadów położonym w Liniewskich Górach Zakładowi Utylizacji 

Odpadów Komunalnych „Stary Las” Sp. z o.o. z siedzibą w Starym Lesie, oraz proszę o 
wprowadzenie  projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia gminnego 
programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2014 rok, 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wyrażają zgodę na 

wprowadzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia zarządzania gminnym 
składowiskiem odpadów położonym w Liniewskich Górach Zakładowi Utylizacji 
Odpadów Komunalnych „Stary Las” Sp. z o.o. z siedzibą w Starym Lesie. 
 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli dodatkowy projekt uchwały do 
porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wyrażają zgodę na 

wprowadzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
gminnego programu profilaktyki i rozwi ązywania problemów alkoholowych na 2014 
rok, 
 
Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli dodatkowy projekt uchwały do 
porządku obrad. 

 
Nikt nie zgłosił więcej uwag do proponowanego porządku obrad. 
 
Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi 
następująco: 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i wnioski radnych. 
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6. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie 

użytecznych  

w 2014r., 

b) uchwalenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Liniewo” dotyczącego fragmentu terenu w obrębie 

Płachty, 

c) sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

działek o nr 538, 539, 542/3, 546/3, 941, 541 i części działki nr 223 w 

miejscowości Liniewo, w gminie Liniewo, 

d) sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

działki nr 131/9, położonej w obrębie geodezyjnym Płachty, w gminie 

Liniewo, 

e) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020, 

f) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 

dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020, 

g) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania na lata 2014 – 2020, 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia samorządowego zakładu 

budżetowego, 

i) zmian w budżecie gminy, 

j) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo 

na lata 2014 – 2020, 

k) powierzenia zarządzania gminnym składowiskiem odpadów położonym w 

Liniewskich Górach Zakładowi Utylizacji Odpadów Komunalnych „Stary Las” 

Sp. z o.o. z siedzibą w Starym Lesie, 
l) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych na 2014 rok, 
7. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie sesji. 
 
Ad.3 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, czy wnoszą 
uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu. 

 
Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 
 

Ad. 4  

Sprawozdanie Wójta Gminy Liniewo z podjętych działań okresie między sesyjnym. 

(sprawozdanie w załączniku do protokołu) 
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Ad. 5 Interpelacje i wnioski radnych 
 

Jerzy Czapiewski – chciałbym zapytać jak wygląda sprawa z odbiorem śmieci jest  

rodzina, która płaci  44zł, co  miesiąc a śmieci miała odebrane raz może dwa, bo jest 

trudny dojazd, kolejna sprawa to odśnieżanie chodników przy drodze powiatowej jak 

wiadomo należy to do Zarządu Dróg, ale Pan który odśnieża drogę powiatową jedzie tak 

szybko, że ten cały śnieg sypie na chodnik Pan Karczyński sam odśnieża swoim sprzętem, 

zgłosiliśmy taki fakt do Zarządu to następnego dnia pług jechał już wolniej tak jak się 

należy niech oni szanują naszą pracę skoro sami się tego nie podejmują. 

 

Benedykt Knitter – chciałbym poruszyć sprawę czarnej strefy w gospodarstwach rolnych, 

rolnik, który zatrudnia człowieka do pomocy chciałby opłacać mu ten ZUS, ale nie stać go 

czy są jakieś możliwości wsparcia rolników chcących zatrudniać. 

    

Stanisław Burek – nawiązując do sprawozdania Pana Wójta chciałbym zwrócić też z tą 

sprawą do Przewodniczącego, przed dwoma laty domagałem się dyktafonu a dyktafonu 

jak nie ma tak niema na odbytej ostatnio naradzie OSP Lubieszyn zaszła kwestia sporna 

chciałem wyjaśnić nowo powołanemu zarządowi OSP Lubieszy, dlaczego stary zarząd 

podał się do dymisji, ponieważ Wójt podjął decyzję o zasypani zbiornika i postawieniu tam 

placu zabaw dla dzieci, nawiązując do dyktafonu po każdej sesji nie wiem czy inni radni 

też to robią ale zabieram protokół. Protokół świadczy o tym co dzieje się podczas sesji, 

przedstawiając argumenty zarządowi OSP, 30 sierpnia zapytałem Wójta na czyj wniosek 

zbiornik został zasypany, na co Wójt odpowiedział, że mieszkańcy złożyli wniosek ustny 

jest to zapisane w protokole, a w Lubierzynie na zebraniu zarządu czarował i bronił się 

mówiąc, że nie zawsze to, co jest w protokole odzwierciedla sens sesji, wiadomo, że nikt nie 

byłby w stanie zapisywać każdego słowa powiedzianego, ale sens wypowiedzi zawsze jest 

zachowany jak był by dyktafon Panie Wójcie to można wybyło odtworzyć to, co Pan mówił 

byłoby czarno na białym i wtedy musiał by Pan chylić czoła.        

 

Marcin Łankowski – chciałbym zapytać o drogę PKP i złożyć wniosek formalny, aby po jej 

przejęciu ta droga stała się drogą publiczną, aby zabezpieczyć ją progami zwalniającymi, 

ponieważ jest tam ograniczona widoczność z jednej jak i z drugiej strony i istnieje 

niebezpieczeństwo nie będziemy stawiać słupów betonowych, ale można wybyło je 

wykorzystać, jako progi, kolejną sprawą, o jaką chciałbym zapytać to o terminy spotkań 

wiejskich czy w Liniewie jest możliwość zorganizowania zebrania w innym terminie, aby 

była większa frekwencja na przykład zimą myślę, że przyszło by wtedy więcej 

mieszkańców, chciałbym również nawiązać do artykułu, jaki ukazał się w gazetce gminnej 

8 października 2013r na temat spotkania z firmą Vistal rozumiem, że jest konflikt 

interesów ale informacja dla mieszkańców powinna być, co się tam dzieje, bo nie zarząd 

firmy Vistal będzie wybierał Wójta a mieszkańcy.  

 

Wojciech Prądziński – po pracach Geofizyki rolnicy nie mają dostępu do łąk podobno 

droga ma być naprawiana równiarką, ale wydaje mi się, że jest to nietrafiony pomył i 

jeszcze bardziej pogorszy to stan drogi.  

 

Ryszard Kruszyński – jakiś czas temu złożyłem interpelację dotyczącą montażu lustra na 

ulicy Starowiejskiej przy wyjeździe z drogi prowadzącej na Liniewskie Góry chciałbym się 

dowiedzieć, jakie kroki poczyniono i na jakim etapie się znajduje ta sprawa.  
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Jerzy Bałachowski – chciałbym podziękować Panu Wójtowi oraz kierownikowi 

Krystianowi za nadzór i pracę włożoną w dokończenie budowy kanalizacji w Wysinie 

przepraszam, że czasami się unosiłem, ale wiadomo, że była to trudna inwestycja dziękuję 

za zalanie asfaltem, na pustkach ludzie mają ciężko jeżdżąc po strasznych dziurach 

potrzebny jest tłuczeń, chciałbym również podziękować Panu Kotasowi za zmiany w 

Ośrodku Zdrowia. 

 

Bogdan Karczyński – chciałbym podziękować Panu Wójtowi oraz Pani Dyrektor za 

zorganizowanie  wstępu orkiestry na spotkaniu seniorów w Głodowie, następna sprawa to 

Związek Gmin Wierzyca czy oni już nawet faktur nie potrafią wysłać pojawił się tylko 

komunikat na stronie internetowej gminy, ceny zostały ustalone przed przetargami kiedyś 

w spółdzielni płaciliśmy 10zł od osoby a teraz 13,50zł Pan Czucha się wypowiada, że cen 

nie będą zmieniać. Dziemiany mają opłatę  o 50% tańszą składam wniosek formalny, aby 

wystąpić z tego Związku Gmin Wierzyca podpisać umowę z SITĄ zatrudnić pracownika 

który się tym zajmie przynajmniej ktoś będzie miał pracę, chciałbym też zwrócić uwagę na 

odśnieżanie dróg pomiędzy blokami przejedzie tylko kawałek są uszkodzone chodniki, 

powyrywane krawężniki, zasypane garaże tak nie może być. 

      

Ad. 6  

Podjęcie uchwał w sprawach:   
 

a) rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych  

w 2014r., 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 

Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

b) uchwalenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Liniewo” dotyczącego fragmentu terenu w obrębie Płachty, 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. (uchwała jako załącznik do protokołu) 



SESJA XXXVI 29 stycznia 2014r. 

 

Strona 5 z 12 

   

c) sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek  

o nr 538, 539, 542/3, 546/3, 941, 541 i części działki nr 223 w miejscowości 

Liniewo, w gminie Liniewo, 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

d) sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 

131/9, położonej w obrębie geodezyjnym Płachty, w gminie Liniewo, 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

e) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc 

gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020, 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 

podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
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f) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020, 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
g) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 

lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego 

gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania na lata 2014 – 

2020, 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 

podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia samorządowego zakładu budżetowego, 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. 
 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
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Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

i) zmian w budżecie gminy, 

 

Skarbnik omówiła zmiany w budżecie gminy 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 

podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

j) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na lata 

2014-2020. 

 

Skarbnik omówiła zmiany uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Liniewo na lata 2014-2020.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

   

k) powierzenia zarządzania gminnym składowiskiem odpadów położonym w 

Liniewskich Górach Zakładowi Utylizacji Odpadów Komunalnych „Stary Las” Sp. z 

o.o. z siedzibą w Starym Lesie, 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. 
 
Jerzy Bałachowski – z uchwały nie wynika na jaką kwotę będzie ta umowa nie 

będzie dochodów, ale trzeba będzie płacić więc jaka będzie kwota. 
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Wójt – jak najbardziej słuszna uwaga jest to konsekwencja podjętych decyzji przed 

kilkoma laty kiedyś był to zaszczyt, ze składowiska korzystały trzy gminy a teraz 

rekultywacja to koszty zamknięcia i monitoringu, przez co mniej 20 lat. 

 

Krystian Breski kierownik RGKiR – czas monitoringu to od 30 do 20 lat w 

zależności od wyników  badań gazów oraz czy nie przedostają się zanieczyszczenia 

do wód gruntowych każda gmina musi ponieść koszty rekultywacji jest to ogromna 

kwota 1mln złotych Stary Las pomógł nam uzyskać 70% dofinansowania ze środków 

unijnych. 

  

Wójt - 50% udziału w kosztach pokryła też gmina Nowa Karczma, Stara Kiszewa nie 

dołożyła nic rekultywację musimy dokończy a monitoring musi być utrzymany ze 

względów bezpieczeństwa. 

 

Stanisław Burek – a nie można tymi kosztami obciążyć ABC przecież oni z tego zyski 

czerpali.    

 

Wójt – temat składowiska jest panu bardziej znany, ponieważ powstało ono jeszcze 

przed moją kadencją, aby obciążyć firmę, która korzystała przyznaję Panu rację, ale 

teraz gmina musi ponieść konsekwencje a firma ABC już nie istnieje  

 

Jerzy Bałachowski – przy tej umowie nie można ustalić kwoty a co jak będzie aneks 

i koszty będą nie wiadomo, jakie wysokie. 

 

Wójt – u nas to jest tak, że zanim jakakolwiek kwota będzie wydana jest poprzedzona 

konsultacjami i analizie. 

 

Radni nie wnieśli więcej uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 

podjęciem uchwały. 
 
Radni 8 głosami „za”  przy 1 „przeciw”  i 5 „wstrzymujących” przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
l) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych na 2014 rok, 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
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Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

Ad. 7 
Odpowiedzi na interpelacje radnych 
 
Wójt  – narada zarządu OSP Lubieszyn – spotkanie się odbyło były kwestie sporne  
wynikło to z rozmów, wniosek był złoŜony ustnie później na piśmie na spotkaniu wystąpiło 
nieporozumienie, ale potwierdzam, Ŝe były wnioski ustny i pisemny, mieszkańcy Lubieszyna 
zasługują na rozwój, gmina cała się rozwija równomiernie myślę, Ŝe w Lubieszynie teŜ 
zrobiono duŜo między innymi drogi parking przy Ośrodku Zdrowia, wspomoŜemy takŜe 
budowę windy, rozbudowa domu środowiskowego, boisko, straŜ mieszkańcy zasługują Ŝeby 
ich wspierać, 
- problem z odbiorem odpadów komunalnych w Głodowie – bardzo proszę o wskazanie 
dokładnie, o jakie nieruchomości chodzi wtedy będziemy mogli poczynić kroki, 
- odśnieŜanie chodnika w Głodowie – oczywiście tak nie powinno być jak wiecie złoŜyłem 
wniosek do Zarządu Dróg Powiatowych, aby zajęli się zimowym utrzymaniem odśnieŜaniem 
i posypywaniem chodników, ale odpowiedz przyszła negatywna, 
- odniosę się do rozmowy dotyczącej drugiego etapu budowy drogi Pstronga i Gruszki 
tylko do drogi powiatowej i nie ma innej opcji pozostałe drogi to przyszłość, inne gminy nie 
mają funduszy nawet na łatanie dziur my za to budujemy drogi, 
- odcinek drogi w Wysinie – dziękuję za podziękowania jak wiadomo czasami brakuje 
środków budŜet jest zaplanowany i zamknięty zakupione będzie 60t kruszywa na 
utwardzenie, ale bardzo proszę radnego o spotkanie w najbliŜszym czasie, 
- droga PKP – teren nie jest drogą a nasypem po byłym torowisku przejęcie tych terenów jest 
w trakcie realizacji, więc nie mogę na chwilę obecną niczego obiecać planujemy w 
niedalekiej odległości zrobić park rekreacyjny, drogę pozostawiam do rozwaŜenia później 
oczywiście zgodnie z przepisami, 
- zmiana terminów zebrań wiejskich – terminy spotkań odbywały się w róŜnych terminach 
podczas mojej kadencji termin majowy jest wypracowany przez lata jest juŜ wtedy ciepło 
rolnicy nie są aŜ tak pochłonięci pracą w innych sołectwach frekwencja była wysoka, 
- Vistal – nie do końca rozumiem, o jaki konflikt chodzi firma jest gminie potrzebna 
wiadomo, Ŝe przepisów musi przestrzegać nie moŜemy niszczyć inicjatyw tylko je wspierać, 
aby chcieli zatrudniać ludzi na chwilę obecną z zasięgniętej informacji pracuje tam 40 osób, 
które utrzymują swoje rodziny jest to delikatna materia nie moŜna mówić o konfliktach są 
pewne mankamenty, ale od tego są odpowiednie słuŜby my moŜemy tylko zastanowić się jak 
pomóc wiadomo, Ŝe prawda leŜy pośrodku mieszkańcy chcą zdrowe otoczenie a firma 
rozwój, trzeba się nad tym zastanowić informacja o spotkaniu, które się odbyło pojawi się w 
gazetce, 
- działanie Związku Gmin Wierzyca – jak wiemy wszyscy ustawa od samego początku nie 
była dopracowana przyjmuję wniosek i poddam go analizie, poniewaŜ jest to głos, który 
szanuję natomiast potrzebny jest czas miesiąc dwa a nawet i trzy aby dokładnie to 
przeanalizować.  
 
Sekretarz – zatrudnienie w gospodarstwach rolnych – nie bardzo rozumiem, o co 
dokładnie Pan radny ma na myśli, jeśli chodzi o zatrudnienie w gospodarstwach rolnych to 
my, jako gmina nie moŜemy nic zrobić. 
 
Benedykt Knitter – ale moŜe mógłby Urząd Pracy dołoŜyć do zatrudnienia. 
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Sekretarz – brak tu kompetencji Rady Gminy i Wójta byłem ostatnio na spotkani w Urzędzie 
Pracy mowa była tylko o kształceniu młodzieŜy nic nie mówi się o pracach interwencyjnych 
lub staŜach w rolnictwie jest to złoŜony problem, są inne organizacje Izby Rolnicze i ODR do 
których moŜna by się było zwrócić w tej sprawie,  
- rejestrowanie obrad – przepisy mówią, Ŝe z kaŜdego posiedzenia sporządza się protokół 
procedura ta jest zachowana, jeśli chodzi o inne środki rejestracji zaleŜy to wyłącznie od 
decyzji Rady, więc czy Rada jest za nagrywaniem sesji dyktafonem. 
 
Krystian Breski kierownik RGKiR  – odśnieŜanie – zwrócimy się do Zarządu Dróg 
Powiatowych, aby wyjaśnili sytuację, 
-   lustro – pismo wysłane było 6 grudnia do dnia dzisiejszego nie otrzymaliśmy odpowiedzi, 
- odśnieŜanie w Głodowie – zwrócimy uwagę, zorganizujemy spotkanie na terenie 
spółdzielni, aby wyjaśnić sytuację. 
-  odtworzenie drogi na Rogazy – wystąpiło jakieś przekłamanie z równiarką, uformujemy 
to koparką nie wrzucimy tam Ŝadnego materiału, poniewaŜ nie miałoby to sensu wiadomo, Ŝe 
jest to torfowisko poprosimy rolników o zbędne kamienie z pól oraz jakieś gruzy, aby 
uformować drogę, złoŜyliśmy wniosek o odszkodowanie po pracach badawczych 
otrzymaliśmy kwotę ok. 15.000zł na całą gminę. 
 
Ryszard Kruszyński – firma, która wykonuje termomodernizację powinna zdemontować 
rusztowanie, poniewaŜ utrudnia to wejście. 
 
Krystian Breski kierownik RGKiR  – roboty nie zostaną przyjęte nie zakończymy 
inwestycji prace prowadzone są nie tak jak powinny firma odwlekała rozpoczęcie mają czas 
do końca marca, ale pomimo to zwrócimy uwagę im na zdemontowanie rusztowań przy 
wejściu. 
 
Marin Łankowski  – chciałbym zapytać jeszcze o wynik przetargu na budowę pomostu. 
 
Piotr Piwowarczyk kierownik RRiGN  – do przetarg przystąpiło kilka firm badamy w chwili 
obecnej najniŜszą ofertę 70.000zł, ale jest z czego wybierać. 
 
Ad 8  
Wolne Głosy i wnioski 
 
Stanisław Narloch Izby Rolnicze – nawiązując do pytania radnego odnośnie zatrudnienia w 
rolnictwie chciałbym zaprosić 24 lutego na spotkanie z ministrem Plockie, które odbędzie się 
w Kościerzynie w sali Szopińskiego tematem konferencji będzie nasiennictwo, ale będzie teŜ 
moŜliwość zadawania tak zwanych trudnych pytań, jak wiadomo w KRUS jest nie wesoło i 
planowane jest w przyszłości ujednolicenie składek KRUS i ZUS. 
 
Joanna Mękal PODR – razem z Panem sołtysem z Iłownicy organizujemy spotkanie 
dotyczące hodowli bydła 27 lutego w świetlicy w Iłownicy, organizowane jest równieŜ 
pierwsze forum sołtysów 3 lutego w Kościerzynie wiadomo, Ŝe moŜliwość bezpośredniej 
wymiany doświadczeń jest waŜna, 17 lutego organizowane jest spotkanie dotyczące nowych 
odmian zbóŜ, organizowany jest kurs na opryskiwacze 4 i 7 luty koszt 110zł kurs trwa 7 
godzin jest jedno dniowy a nie jak poprzednio 2 dni. 
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Brunon Kupper – Sołtys wsi Chrósty Wysińskie – czy Pan Wójt podjął jakieś działania w 
sprawie placu zabaw, kolejna sprawa to śmieci to jest jedna wielka mafia ten cały Związek z 
Panem Pominem na czele, napisałem w tej sprawie do Rzecznika Praw Obywatelskich 
odpowiedz dostałem, ale napisana jest takim językiem, Ŝe nie da się tego zrozumieć moŜna 
się tylko odwołać do Sądu Administracyjnego. 
 
Józef Moritz – Sołtys wsi Garczyn – chciałbym teŜ poruszyć sprawę śmieci czy będą jakieś 
druki do wpłat.  
 
Benedykt Knitter  – składam oficjalny wniosek, aby zaprosić pana Pomina na spotkanie. 
 
Zdzisław Bella -  dzisiaj w banku płaciłem trzem osobom za śmieci i powiedziano mi, Ŝe na 
ten stary numer konta, który był wpisany mogą pieniądze nie dojść, ale ci ludzie innego do tej 
pory nie otrzymali. 
 
Wójt – chciałbym jeszcze podziękować Paniom z koła gospodyń wiejskich w Wysinie, 
druhom, sołtysowi i jego Ŝonie i wszystkim innym za zorganizowanie ferii zimowych dla 
dzieci jest to wspaniała inicjatywa społeczna, chciałbym jeszcze powiedzieć o pewnej osobie 
Panu Hieronimie Borkowskim, który mieszka w Chróstach Wysińskich pisze on wspaniałe 
wiersze poprosiłem go o wiersz o straŜakach napisał taki a pierwsze słowa były takie, Ŝe 
straŜak to osoba święta juŜ za Ŝycia, nawiązując jeszcze do gazetki gminnej tym razem będzie 
zawierała więcej informacji ciekawostek informacje o rozwoju obszarów wiejskich, rolnictwa 
myślę, Ŝe są to temat, którego w naszej gazetce zabrakło, cieszy mnie siła moc Izb Rolniczych 
i ODR, aby rozwiązywać bieŜące problemy, 
- plac zabaw w Chrustach Wysińskich – w pierwszej kolejności droga nie było wiadomo 
czy wystarczy środków, ale po przetargu środków na drogę nam wystarczyło sprawa placu 
zabaw jest nadal otwarta nie będzie to wielki plac zabaw najpierw musi być umowa 
uŜyczenia, 
- śmieci – jeszcze dzisiaj wykonam telefon do prezesa Związku i zostanie przygotowany 
wniosek o pilną interwencję, aby jednak blankiety do wpłat zostały rozesłane. 
 
Stanisław Burek – w związku z wypowiedzią Pana Sekretarza składam wniosek formalny o 
dyktafon ułatwi on pracę. 
 
Jerzy Bałachowski – powiat wycofał się z odśnieŜania czy jest moŜliwość zakupu paliwa, 
aby odśnieŜać przynajmniej tam gdzie mieszkają starsze osoby dla ich bezpieczeństwa. 
 
Wiesław Szarmach – uwaŜam, Ŝe naleŜy to poddać głosowaniu czy sesja ma być 
rejestrowana dyktafonem czy teŜ nie.  
 
Tadeusz Borkowski – jeśli dla któregoś z radnych interpelacja jest waŜna to naleŜy złoŜyć ją 
na piśmie i podlega ona rozpatrzeniu na następnej sesji Rady Gminy zapisane jest to takŜe w 
regulaminie. 
 
Wiesław Szarmach – uwaŜam, Ŝe nie ma konieczności odwlekania tej sprawy do kolejnej 
sesji i poddaję tę sprawę głosowaniu dzisiaj. 
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Przewodniczący Rady Gminy zapytał Radnych kto jest przyjęciem wniosku 
rejestrowania dyktafonem posiedzeń Rady Gminy. 
 
Radni 3 głosami „za”  przy 4 „przeciw”  i 7 „wstrzymujących”  odrzucili wniosek 
rejestracji dyktafonem posiedzeń Rady Gminy Liniewo. 
 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 1200 

 
 
 
  
  Protokołowała                                                             Zatwierdzam 
                                                                                                                                                  
  Jolanta Flis                                                                           Wiesław Szarmach 
                                                                                                 Przewodniczący Rady Gminy  


